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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 20. april 2012 (L 
146) udbedt sig min besvarelse af følgende spørgsmål:

Spørgsmål 2:

”Ministeren anmodes om at oplyse, hvilket niveau for bødestraf der påtænkes eller kan 
blive tale om, jf. lovforslagets § 1 nr. 8 og afsnit 3.6 i bemærkningerne.”

Svar:

Jeg kan oplyse, at baggrunden for reglerne om påbud om supplerende veterinærfaglig 
vurdering og påbud om reduktion af belægningsgraden er udtryk for et ønske om at 
mindske antibiotikaresistensudviklingen og derigennem i sidste ende at varetage 
hensynet til både dyrs og menneskers sundhed. 

Som det fremgår af afsnit 3.6. i bemærkningerne til lovforslaget er det 
Fødevareministeriets vurdering, at det - af hensyn til målsætningen om at reducere det 
veterinære forbrug af antibiotika - er hensigtsmæssigt at understøtte de eksisterende 
påbudsmuligheder i lovens § 34 b, stk. 1, og § 34 c, stk. 1, med en mulighed for at 
straffe manglende efterlevelse af påbuddene med bøde. Risikoen for at kunne blive 
straffet forventes at øge incitamentet for at efterkomme påbuddene og dermed chancen 
for at nå målsætningen om et reduceret antibiotikaforbrug.

Bødeniveauet vil blive fastlagt af domstolene gennem retspraksis og må forventes at 
blive sammenligneligt med bødeniveauet for andre alvorlige forseelser på 
veterinærmedicinområdet. 
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